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Op donderdag 14 juni 2019 heb ik een dag meegelopen met Tweede Kamerlid Sophie 

Hermans. Sinds vorig schooljaar ben ik erg geïnteresseerd geraakt in de politiek 

voornamelijk door maatschappijleer, maar ik ben vanuit huis uit ook opgegroeid met politieke 

belangstelling. Mijn vader is lobbyist in Den Haag en door zijn werk heeft hij veel contacten 

in onder andere de Tweede Kamer. Samen met mijn vader heb ik meerdere keren posters 

voor de VVD geplakt voor de Gemeenteraadsverkiezingen en de Tweede 

Kamerverkiezingen. Ook ben ik in 2017 naar het VVD-congres geweest, heb ik Mark Rutte 

in Utrecht ontmoet tijdens zijn verkiezingscampagne en ben ik natuurlijk lid geworden van de 

VVD. Ik ben dus al een tijdje bezig met mijn ‘politieke carrière’.  

 

Toen mijn vader mij begin dit jaar vertelde dat hij voor zijn werk een gesprek had gehad met 

Sophie Hermans én dat hij haar had verteld dat ik geïnteresseerd was in politiek, zat mijn 

naam in het achterhoofd van Sophie en moest ik mijn slag dus snel slaan.  

Ik heb haar daarom gemaild dat ik het erg leuk zou vinden om eens een dagje met haar mee 

te lopen. Ik kreeg al binnen een paar uur antwoord van Sophie’s persoonlijk medewerker en 

een datum (14 juni) afgesproken om mee te lopen.  

 

Na vijf maanden te hebben gewacht was het eindelijk zover: ik ging meelopen bij Sophie 

Hermans, VVD Kamerlid met de portefeuille ‘VWS’ (Volksgezondheid, Welzijn en Sport) en 

ik moet eerlijk zijn, ik had er HEEL veel zin in. Ik was ook echt nerveus toen ik in de trein 

naar Den Haag zat, want ik wilde een goede indruk maken, mijn kennis over bepaalde 

onderwerpen tonen maar tegelijkertijd niet al te betweterig of saai overkomen.  

 

Toen begon een dag van vragen stellen, luisteren, kijken en heel veel zitten. Ik vond het 

geweldig. Na een rondleiding in de Tweede Kamer en de VVD-fractie kwamen we terug in 

de kamer van Sophie. Zij moest rennen naar een vergadering (letterlijk, ze had haar hakken 

ingeruild voor Nikes). Eerlijk gezegd had ik niet heel veel kennis over Sophies portefeuille, 

want de zorg is niet iets waar ik me veel mee bezighoud. Verrassend genoeg kon ik in onze 

gesprekken best wel goed meekomen en was het ook nog heel interessant.  

 

We hadden het over het tekort aan zorgmedewerkers, hoe we dat zouden kunnen oplossen 

en hoe de zorg in elkaar zit. Maar wat ik het leukste vond om over te vertellen was hoe ik als 

jongere naar de politiek keek. Ik vond het supergaaf om over mijn ervaringen op school te 

praten, hoe ik denk dat jongeren kijken naar de politiek en om zelfs advies te geven over 

hoe je jongeren in de politiek kunt interesseren. Ik kon vertellen over mijn kennis over de 

jeugd en mijn ervaringen. Er werd echt geluisterd naar mijn verhaal en ik werd serieus 

genomen.  

 

Tijdens de lunch met Sophie in het Ledenrestaurant van de Tweede Kamer heb ik een 

aantal vragen aan Sophie kunnen stellen. Ik kreeg ook enkele adviezen: Als je 

geïnteresseerd bent in een toekomst in de politiek en je wilt een keer een dag meelopen, 

wees dan niet bang om de eerste stap te zetten. Connecties helpen, maar die zijn niet alles. 

Als je op eigen initiatief een e-mail stuurt naar een Tweede Kamerlid, is de kans heel groot 



dat je een antwoord terugkrijgt. De e-mailadressen van alle Tweede Kamerleden staan 

online, dus sla je slag en ga ervoor!  

 

Als je dan een meeloopdag hebt kunnen regelen, zorg dan wel dat je intenties oprecht zijn 

en dat je goed hebt voorbereid. Je hoeft niet het levensverhaal van het Kamerlid te weten, 

maar doe wel een background check en bereid een aantal vragen voor.  

 

Tot slot heb ik mee mogen brainstormen over een speech die Sophie die avond zou geven. 

Na wat gebrainstormd te hebben, bespraken we onze ideeën. Ik zal ze niet allemaal 

bespreken, maar we hebben het onder andere gehad over een datingapp voor ouderen, dus 

je kan je wel bedenken hoe spannend dat gesprek was. Tot slot heb ik het AO (Algemeen 

Overleg) over gehandicaptenzorg bijgewoond in de Groen van Prinstererzaal. Als 

‘buitenstaander’ was het op sommige momenten erg moeilijk om het overleg te volgen, maar 

ik moet toegeven dat ik nog nooit naar zo’n interessant gesprek heb geluisterd over 

gehandicaptenzorg in Nederland. Het duurde ‘maar’ drie uur en toch kreeg ik helemaal geen 

stijve benen van het lange zitten.. 

 

Door de meekijkdag en het AO ben ik er wel achtergekomen dat ik niet gauw een Tweede 

Kamerlid wil worden. Het spijt me zeer, het was een hele leuke dag, maar al die gesprekken 

en debatten duren me iets te lang, petje af voor alle Kamerleden. 

 

Ik raad een meeloop- of meekijkdag heel erg aan voor iedereen, die de politiek zou willen 

ingaan. Zo’n dag meemaken is echt een openbaring, ga het doen!  


